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Letopisecká komise
Rady města Úvaly

Zápis z řádného jednání 
Letopisecké komise č. 1/2022

Termín : 24.1.2022 od 16:00 hodin 
Místo : Městský úřad Úvaly, Arnošta z Pardubic 95
Rozdělovník : Ing. Zdeňka Havránková, Mgr. Alena Janurová, Jana Tesařová, Ing.

Lukáš Rubeš, Ing. Vladislav Procházka, František Smolík
 

Přítomní členové : Ing. Zdeňka Havránková, Mgr. Alena Janurová, Jana Tesařová

Omluveni

Hosté:

:

:

František Smolík, Ing. Lukáš Rubeš, Ing. Vladislav Procházka

Dana Poláková, Ludmila Milerová, Jan Černý, Jaromír Gloc

Tajemník : Kamila Budilová 

Stav přítomných: 3 + 4 hosté + zapisovatel

Program jednání

1. Zahájení 

2. Projednání kronikářského zápisu za rok 2020

3. Projednání pojmenování nových ulic do oblasti Nové Slovany, U Horoušánek a 
Vinice 

4. Projednání podmínek využívání záznamů Paměti města

5. Různé

Ad 1)  Zahájení 

Předsedkyně komise přivítala přítomné a seznámila je s dnešním programem, program 
schválen bez připomínek. Komise není usnášení schopná.

Ad 2)  Projednání kronikářského zápisu za rok 2020

Kronikářský zápis za rok 2020 vypracovaný kronikářkou města Mgr. Alenou Janurovou 
obdrželi všichni členové LK emailem.

Z. Havránková dává k diskusi, zda-li je vhodné uvádět v kronice odkazy na webové 
stránky. Přítomní došli k názoru, že toto vhodné je. J.Gloc navrhuje zamyslet se nad 
archivováním webových stránek spolků a sportovních klubů v uložišti Národní knihovny.

Členové LK oceňují kvalitu kronikářského zápisu a děkují Mgr. Janurové za její práci a 
doporučují radě města zápis ke schválení. Tři členové, kteří nejsou na jednání přítomni se 
vyjádřili ke kronikářskému zápisu taktéž souhlasně.
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Text usnesení 1/2022 Výsledek hlasování
Letopisecká komise projednala a doporučuje radě 
města ke schválení kroniku města za rok 2020 
napsanou kronikářkou města Mgr. Alenou Janurovou. 

Pro 3
Proti 0
Zdržel se 0

Ad 3) Projednání pojmenování ulic do oblasti Nové Slovany, U Horoušánek, 
Vinice

Členové letopisecké komise a přítomní hosté diskutovali nad zásadami připravenými 
předsedkyní komise a došli ke shodě:

 U nově vznikajících čtvrtí volit pojmenování ulic tak, aby měla celá čtvrť společné 
pojítko jako je tomu ze starších čtvrtí např. ve čtvrti Slovany (slovanské státy a národy), v
Radlické čtvrti (jména a místa spojená s husitským hnutím).

 Pořadí důležitosti při volbě pojmenování ulic - preferování pomístních názvů, 
blízkost historických, či současných objektů, geografické resp. krajinné prvky, směr k 
orientačnímu bodu, jména osobností s vazbou na Úvaly, jména osobností s celostátním 
přesahem.

Po diskuzi se přítomní shodli na tom, aby zbývající ulice na Nových Slovanech vpravo od 
Škvorecké ulice byly pojmenovávány po evropských státech. Dělítkem mezi stávajícími 
názvy ulic slovanských států a evropskými státy bude ulice Evropská. 
Při pojmenování ulic v nové čtvrti vlevo od Škvorecké, kolem svazkové školy, by byla 
využívaná jména osobností - úvalských legionářů, hrdinů válečného odboje, politiků a 
významných členů úvalských spolků. 
V obou částech Nových Slovan budou k pojmenování ulic vždy využívány pomístní názvy.

Diskutovalo se pojmenování ulic v oblasti Vinice. J. Gloc navrhuje pojmenovat ulici od 
křižovatky ulice 5. května směrem na Tlustovousy, což by znamenalo změnu adresy 
bydliště pro několik domů. Byly diskutovány názvy - K Tlustovousům, Pod Vinicí, Nad 
Ovčárnou, Na Malechově, pojmenování po občanech Úval zastřelených v květnu 1945 u 
hřbitovní zdi a další. Na příští jednání navrhnou členové LK další názvy.

Hovořilo se o sjednocení pojmenování po osobnostech tak, že by byla používána pouze 
příjmení, kromě jmen významných osobností jako např. Milada Horáková, Václav Havel.
J. Černý navrhuje do budoucna umístit k názvům ulic dodatkové tabulky s původem názvů
ulic.
A. Janurová již tvoří jmenný seznam ulic s vysvětlením původu jejich názvu. A informací o 
osobnosti, které se týká. Je zahrnuto přejmenovávání názvů některých ulic. Tento seznam
by se po odsouhlasení radou města umístil na webu města.

Výsledkem diskuse o názvech nových ulic v lokalitě na Nových Slovanech (situační mapka
je přílohou tohoto zápisu) je usnesení 2/2022.
Tři členové, kteří nebyli na jednání přítomni se k názvům ulic vyjádřili korespondenčně a 
taktéž souhlasně.

Text usnesení 2/2022 Výsledek hlasování
Letopisecká komise doporučuje radě města 
pojmenovat 5 nových ulic na Nových 
Slovanech:  Evropská  (hlavní ulice), Estonská, 
Litevská, Lotyšská, Finská.
Pro 3
Proti 0
Zdržel se 0
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Ad 4)  Projednání podmínek využívání záznamů Paměti města

Opakovaně se projednává problematika nedořešených autorských práv u Pamětí města. 
(U prvního a druhého dílu je autorem město, u třetího až dvanáctého dílu je spor o 
autorství s Klubem přátel historie a přírody Úval a okolí.)
J. Tesařová oslovila právníka města s požadavkem na řešení výše uvedené problematiky, 
nicméně shoda s klubem přátel nenastala. A. Janurová sepíše návrh na výměnu 
autorských práv s Klubem přátel historie a přírody Úval a okolí a předá J. Tesařové, která 
znovu osloví právníka města.
Ad 5)  Různé

Na minulém jednání LK se řešila nutnost opravy informativní tabule u sochy Arnošta 
z Pardubic umístěné na náměstí.
Z. Havránková navrhuje současný informační panel odstranit a nechat vyrobit stejný typ 
tabulky se základními informacemi jako je u zdravotního střediska u sochy od sochaře 
Šturma. Všichni přítomní souhlasí. Z. Havránková připraví text. Umístění bude ještě 
upřesněno.

Z. Havránková upozorňuje na poškozenou malbu v podchodu u závor. J. Tesařová zajistí 
prostřednictvím TS Úvaly opravu poškozené malby.

Předsedkyně komise poděkovala přítomným za účast a jednání v 17:34 hodin ukončila.

Zapsala:  Kamila Budilová

předsedkyně Letopisecké komise
Ing. Zdeňka Havránková

Přílohy:
1 mapka lokality Nové Slovany s vyznačením nově pojmenovaných ulic
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